
Rada Gminy Raszyn
Radni - Sesja

Protokół nr 34

XXXIV Sesja w dniu 26 listopada 2020 
Obrady rozpoczęto 26 listopada 2020 o godz. 14:00, a zakończono o godz. 21:23 tego samego
dnia.

W posiedzeniu wzięło udział 21 członków.

Obecni:

1. Jarosław Aranowski
2. Marek Bańburski
3. Krzysztof Będkowski
4. Andrzej Górecki
5. Janusz Hoffman
6. Grzegorz Janiszewski
7. Henryka Koper
8. Ireneusz Koper
9. Ryszard Kowalczyk
10. Elżbieta Kuczara
11. Agata Kuran-Kalata
12. Dariusz Marcinkowski
13. Anna Matracka
14. Rafał Olesiński
15. Sławomir Ostrzyżek
16. Tadeusz Pawlikowski
17. Teresa Senderowska
18. Beata Sulima-Markowska 
19. Ewa Surmacz
20. Wiesław Szustak
21. Andrzej Zawistowski

1. Otwarcie XXXIV sesji Rady Gminy Raszyn.

Przewodniczący Rady Gminy Raszyn Dariusz Marcinkowski otworzył obrady XXXIV
sesji witając wszystkie osoby uczestniczące w posiedzeniu.

2. Stwierdzenie quorum.

Przewodniczący  Rady  Gminy  Raszyn  Dariusz  Marcinkowski  poprosił  radnych
o potwierdzenie  obecności  w programie  E-sesja  a następnie stwierdził  quorum. W dalszej
kolejności  złożył   wniosek  o  ograniczenie  czasu  wypowiedzi  podczas  procedowania
poszczególnych punktów i poddał go pod głosowanie.

Głosowano w sprawie:
Na podstawie § 40 punkt 4 Statutu Gminy Raszyn wnoszę o: 1. Czas na uzasadnienie projektu
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uchwały przez wnioskodawcę ograniczony jest do 10 minut. 2. Czas wystąpień 
Przewodniczących Komisji Rady oraz Przewodniczących Klubów Radnych ograniczony jest 
do 5 minut. 3. Radny może zabrać głos w sprawie będącej przedmiotem obrad dwa razy z 
ograniczeniem czasowym wystąpienia do 3 minut każde. 4. Czas wypowiedzi „ad vocem” i 
wniosku formalnego ograniczony jest do 1 minuty. 5. W uzasadnionych przypadkach 
Przewodniczący Rady może przedłużyć czas wypowiedzi. 6. Przewodniczący Rady udziela 
głosu osobom spoza Rady w sprawach tematycznie związanych z przedmiotem sesji objętych 
porządkiem obrad nie dłużej niż 3 minuty. 

Wyniki głosowania
ZA: 14, PRZECIW: 1, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 2, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 4
Wyniki imienne:
ZA (14)
Jarosław Aranowski, Marek Bańburski, Krzysztof Będkowski, Janusz Hoffman, Grzegorz 
Janiszewski, Ireneusz Koper, Ryszard Kowalczyk, Dariusz Marcinkowski, Anna Matracka, 
Rafał Olesiński, Sławomir Ostrzyżek, Tadeusz Pawlikowski, Teresa Senderowska, Ewa 
Surmacz
PRZECIW (1)
Beata Sulima-Markowska 
WSTRZYMUJĘ SIĘ (2)
Henryka Koper, Andrzej Zawistowski
NIEOBECNI (4)
Andrzej Górecki, Elżbieta Kuczara, Agata Kuran-Kalata, Wiesław Szustak

3. Wnioski do porządku obrad.

Nie było wniosków do porządku obrad. 

4. Sprawozdanie Wójta z bieżącej działalności.

Wójt  przedstawił  sprawozdanie  z  działalności  z  okresu  między  sesjami.  Na  wstępie
poinformował,  że  Sąd  Najwyższy  odmówił  przyjęcia  do  rozpoznania  skargi  kasacyjnej
w sprawie Ośrodka Zdrowia. W najbliższym czasie zostaną poczynione działania dotyczące
uzyskania  zwrotu  nakładów  poniesionych  na  inwestycje  związaną  z  budową  Centrum
Medycznego.  W  dalszej  kolejności  Wójt  poinformował,  że  Gmina  Raszyn  otrzymała
dofinansowanie  z  tak  zwanych  środków  norweskich  na  odbudowę  pozostałego  zespołu
Austerii. Wielkość dotacji to prawie 14,5 miliona złotych. Jeśli chodzi o prace urzędu to Wójt
zaznaczył,  że  rozliczane  są  budowy  ulic  Zacisze  i  Złote  Łany.  Końca  dobiega  również
budowa  ulicy  Wierzbowej.  Wójt  podkreślił,  że  trwają  prace  nad  V  fazą  porządkowania
gospodarki-wodno  ściekowej  w  ramach,  której  jest  realizowany  system  informacji
przestrzennej.  Końca  dobiega  budowa  ul.  Hetmańskiej  i  Lecha.  W  trakcie  realizacji  jest
budowa ulic Akacjowej i Orzechowej. Zakończono także realizację oświetlenia ulic Skrajnej,
Laurowej,  Objazdowej,  Figowej,  Olszynowej,  Borowika.  W  dalszej  kolejności  Wójt
wspomniał o modernizacji placów zabaw przy ulicy Warszawskiej w Jaworowej i przy ulicy
Falenckiej  w  Jankach.  Trwają  prace  związane  z  budową  sieci  wodociągowej  w  ulicach
Kwiatów Leśnych, Widok, Narożnej, Radosnej i fragmencie Alei Karkowskiej w Sękocinie
Nowym  oraz  Olszynkowej  w  Podolszynie.  Wójt  poinformował,  że  został  rozstrzygnięty
przetarg na budowę boiska w Falentach. W dalszej kolejności Wójt nawiązał do panującej
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sytuacji  epidemicznej  i  powiedział,  że  do  placówek  oświatowych  zostały  zakupione
dodatkowe lampy do dezynfekcji pomieszczeń w przedszkolach. Wcześniej zostały zakupione
zamgławiacze  i  środki  do  dezynfekcji.  Na  koniec  Wójt  podkreślił,  że  trwa  doposażanie
budynku Austerii. 

5. Przyjęcie protokołu z XXXII sesji.

Nie było uwag do protokołu. 

Głosowano w sprawie:
Przyjęcie protokołu z XXXII sesji.
Wyniki głosowania
ZA: 14, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 2, BRAK GŁOSU: 1, NIEOBECNI: 4
Wyniki imienne:
ZA (14)
Jarosław Aranowski, Marek Bańburski, Janusz Hoffman, Grzegorz Janiszewski, Ireneusz 
Koper, Ryszard Kowalczyk, Dariusz Marcinkowski, Anna Matracka, Rafał Olesiński, 
Sławomir Ostrzyżek, Tadeusz Pawlikowski, Teresa Senderowska, Ewa Surmacz, Andrzej 
Zawistowski
WSTRZYMUJĘ SIĘ (2)
Henryka Koper, Beata Sulima-Markowska 
BRAK GŁOSU (1)
Krzysztof Będkowski
NIEOBECNI (4)
Andrzej Górecki, Elżbieta Kuczara, Agata Kuran-Kalata, Wiesław Szustak

6. Przyjęcie protokołu z XXXIII sesji.

Przewodniczący Rady zaznaczył, że oprócz literówek nie było uwag merytorycznych do 
protokołu.

Głosowano w sprawie:
Przyjęcie protokołu z XXXIII sesji.
Wyniki głosowania
ZA: 14, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 2, BRAK GŁOSU: 1, NIEOBECNI: 4
Wyniki imienne:
ZA (14)
Jarosław Aranowski, Marek Bańburski, Janusz Hoffman, Grzegorz Janiszewski, Ireneusz 
Koper, Ryszard Kowalczyk, Dariusz Marcinkowski, Anna Matracka, Rafał Olesiński, 
Sławomir Ostrzyżek, Tadeusz Pawlikowski, Teresa Senderowska, Ewa Surmacz, Andrzej 
Zawistowski
WSTRZYMUJĘ SIĘ (2)
Henryka Koper, Beata Sulima-Markowska 
BRAK GŁOSU (1)
Krzysztof Będkowski
NIEOBECNI (4)
Andrzej Górecki, Elżbieta Kuczara, Agata Kuran-Kalata, Wiesław Szustak

7. Uchwała w sprawie ustalenia zasad wynajmowania lokali wchodzących w skład 
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mieszkaniowego zasobu Gminy Raszyn wraz z przedstawieniem wyników konsultacji 
społecznych dotyczących przedmiotowego projektu uchwały.

Kierownik  referatu  OŚGK  Monika  Marszałek  przedstawiając  projekt  uchwały
poinformowała, że potrzeba opracowania nowego regulaminu wynika z nowelizacji ustawy o
ochronie  praw lokatorskich,  która  nakłada  na  gminy obowiązek  zaktualizowania  zasad  w
przeciągu  24  miesięcy  od  wejścia  w  życie  ustawy.  Następnie  wymieniła  elementy  jakie
powinna uwzględniać nowa uchwała: 

1. wysokość dochodu gospodarstwa domowego uzasadniającą oddanie w najem lub 
podnajem lokalu na czas nieoznaczony i najem socjalny lokalu oraz wysokość dochodu 
gospodarstwa domowego uzasadniającą stosowanie obniżek czynszu; 
2. warunki zamieszkiwania kwalifikujące wnioskodawcę do ich 
poprawy; 
3. kryteria wyboru osób, którym przysługuje pierwszeństwo zawarcia 
umowy najmu lokalu na czas nieoznaczony i umowy najmu lokalu socjalnego; 
4. warunki dokonywania zamiany lokali wchodzących w skład 
mieszkaniowego zasobu gminy oraz zamiany pomiędzy najemcami lokali należących do tego 
zasobu a osobami zajmującymi lokale w innych zasobach; 
5. tryb rozpatrywania wniosków o najem lokali zawieranych na czas nieoznaczony i najem
socjalny lokali oraz sposób poddania tych spraw kontroli społecznej; 
6. zasady postępowania w stosunku do osób, które pozostały w lokalu 
opuszczonym przez najemcę lub w lokalu, w którego najem nie wstąpiły po śmierci najemcy; 
7.  warunki,  jakie  musi  spełniać  lokal  wskazywany  dla  osób  niepełnosprawnych,  z
uwzględnieniem rzeczywistych potrzeb wynikających z rodzaju niepełnosprawności; 
8. zasady przeznaczania lokali  na realizację  zadań, o których mowa w art.  4 ust.  2b w/w
ustawy. 
M. Marszałek poinformowała, że projekt uchwały został poddany konsultacjom społecznym.
W  czasie  prowadzenia  konsultacji  wpłynął  jeden  formularz  z  uwagą  do  paragrafu  4  i
propozycją  dodania  zapisu  o  możliwości  uregulowania  czynszu  poprzez  świadczenie
rzeczowe na rzecz gminy w postaci  np.  sprzątania  terenów zielonych lub odśnieżania itp.
Zaproponowana  zmiana  została  zaakceptowana  i  wprowadzona  do  projektu  uchwały.
Następnie M. Marszałek zgłosiła autopoprawki do projektu. W paragrafie 2  i 3 zmienia się
słowo „zamieszkują” na „zamieszkujących”, w paragrafie 8 punkt 1 podpunkt c dodaje się
zapis  „a  najemca  nie  wyraził  nabycia  tego  lokalu”,  w paragrafie  10  zastępuje  się  słowo
„oddanych” wyrazem „oddany”, w paragrafie 12 ustęp 1 punkt 2 sformułowanie „posiadają
niezaspokojone potrzeby mieszkaniowe” zastępuje się słowami „nie posiadają zaspokojonych
potrzeb mieszkaniowych;”, w paragrafie  24 ust. 1 sformułowanie „Zatwierdzone przez Wójta
Gminy  listy  osób  zakwalifikowanych  do  udzielenia  pomocy  mieszkaniowej  grupująca
nazwiska  i  imiona  osób  według  rodzaju  oczekiwanej  pomocy  mieszkaniowej  wraz  z
podaniem podstawy prawnej udzielenia pomocy  podawana jest do publicznej wiadomości
poprzez  wywieszenie  na  tablicy  ogłoszeń  oraz  na  stronie  internetowej  Gminy  Raszyn  z
zachowaniem  przepisów  o  ochronie  danych  osobowych”  zastępuje  się  słowami
„Zatwierdzone  przez  Wójta  Gminy  listy  osób  zakwalifikowanych  do  udzielenia  pomocy
mieszkaniowej  grupujące  nazwiska  i  imiona  osób  według  rodzaju  oczekiwanej  pomocy
mieszkaniowej  wraz z  podaniem podstawy prawnej  udzielenia  pomocy  są podawane   do
publicznej wiadomości poprzez wywieszenie na tablicy ogłoszeń oraz na stronie internetowej
Gminy  Raszyn  z  zachowaniem  przepisów  o  ochronie  danych  osobowych”.  W  dalszej
kolejności  M. Marszałek odniosła się do propozycji  radnej  B. Sulimy-Markowskiej,  która
zaproponowała aby w paragrafie 28 zapisać obowiązek składania sprawozdań.  Zaznaczyła,
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że konsultowała zaproponowany zapis, jednak radca prawny wydał opinię, że Rada nie może
nakładać obowiązków na Wójta w uchwale więc zapis nie ma podstaw do uwzględnienia i
wprowadzenia w uchwale. 

Przewodnicząca  Komisji  Zdrowia,  Profilaktyki  i  Spraw  Społecznych  Anna  Matracka
poinformowała, że komisja omawiała trzy razy i analizowała projekt uchwały oraz  składane
poprawki. Komisja pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały.

 Radna B. Sulima-Markowska powiedziała, że w poprzedniej uchwale był zapis o tym, że
Wójt  raz  w roku przedstawia  Radzie  Gminy informację  o  podpisanych umowach najmu.
Zaapelowała aby przywrócić taki zapis w nowej uchwale. 

Radna T. Senderowska przychyliła się do wniosku radnej B. Sulimy-Markowskiej. Uważa, że
zasadne jest aby Wójt miał obowiązek przedstawiania raz w roku sprawozdań. Zapobiegłoby
to bezczynności Rady Gminy w kwestii przyznawania mieszkań socjalnych. Uważa, że taki
zapis  byłby  zgodny  z  prawem.  Następnie  zauważyła,  że  zapis  w  sytuacji  rozwodu  jest
niesprawiedliwy  dla  małżonka,  który  trafia  na  koniec  listy  oczekujących  na  mieszkanie.
Złożyła wniosek o zmianę treści paragrafu 26 ust. 3. 

Radny S. Ostrzyżek przypomniał,  że komisja pozytywnie zaopiniowała projekt omawianej
uchwały z oczekiwaniem od kierownik M. Marszałek przeprowadzenia analizy dotyczącej
skutków jakie wywoła uchwała dla mieszkańców zajmujących lokale socjalne, którzy zajmują
te lokale bez umownie. Następnie dodał, że na komisji wyrażał zdanie, iż kryteria dochodowe
należy podnieść i wyznaczyć na takim poziomie aby obecnie zajmujący mieszkania socjalne
nie stracili ich. 

Radny K. Będkowski wyrażając swoje zdanie powiedział, że regulaminy należy tworzyć  tak
aby  nie  prowokować  zachowań  cwaniackich  gdyż  mieszkania  socjalne  powinny  być
przyznawane  w  szczególnych  przypadkach.  Uważa,  że  należałoby  obniżyć  kryterium
dochodowe w uzyskiwaniu lokali socjalnych. 

M.  Marszałek  poinformowała,  że  została  dokonana  analiza  na  podstawie  dokumentów
najemców lokali,  które zostały złożone w październiku 2019 rok. Z analizy wynika,  że 1
osoba zamieszkująca lokal socjalny przestałaby spełniać kryteria dochodowe.

Mecenas  Katarzyna Karpeta-Cholewa odniosła  się  do zapytania  dotyczącego nałożenia  na
Wójta obowiązku składania sprawozdań, o które wnioskowała radna B. Sulima-Markowska.
Swoje stanowisko o tym, że nie można nakładać na Wójta takiego obowiązku oparła o analizę
rozstrzygnięć nadzorczych gdyż taki obowiązek nie wynika z aktów prawa rangi ustaw. 

Radna B. Sulima-Markowska złożyła wniosek formalny o zmianę treści uchwały.

M. Marszałek zwróciła uwagę na możliwość naruszenia prawa o ochronie danych osobowych
przy wykazie najemców.

Radny S. Ostrzyżek powiedział, że zgadza się ze stwierdzeniem, iż należy mobilizować ludzi
do pozyskania mieszkania na własną rękę a nie korzystania z lokali socjalnych ale na etapie
składania wniosków. Następnie zadał pytanie co się stanie z tą jedną osobą, która przestanie
spełniać kryterium dochodowe po jego ewentualnej zmianie. 
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M. Marszałek powiedziała, że w takiej sytuacji można jedynie wystąpić na drogę sądową i
wykonać wyrok sądu.

Radny  K.  Będkowski  powiedział,  że  wybór  stoi  pomiędzy  pozostaniem  przy  obecnym
poziomie kryteriów a dostosowaniem jego wysokości tak aby świadczyć w ten sposób pomoc
osobom naprawdę potrzebującym. W dalszej kolejności odniósł się do wypowiedzi radnej T.
Senderowskiej zwracając uwagę na możliwość dokonywania rozwodów tylko po to aby nieć
dwa mieszkania. 

Przewodniczący Rady zapytał się czy omawiana uchwała powinna być podjęta na trwającej
sesji czy można ją jeszcze dopracować ze względu na wiele uwag.

M.  Marszałek  wyjaśniła,  że  projekt  był  omawiany  na  komisji  dwukrotnie,  uwagi  były
konsultowane z radcą prawnym więc uważa, że projekt jest szczegółowo dopracowany.

Radny S. Ostrzyżek powiedział, że nie ma sensu przekładać przyjęcia tej uchwały. Następnie
powiedział, że propozycja radnej T. Senderowskiej rodzi wiele wątpliwości i prowokuje do
nadużyć. 

Radny A. Zawistowski zaproponował aby do wniosku radnej T. Senderowskiej dodać zapis
„przy  której  sąd  określił  miejsce  zamieszkania  dziecka”  i  pozostawił  to  do  decyzji
wnioskodawcy.

Radna  E.  Surmacz  poparła  zdanie  radnego  K.  Będkowskie  i  wyraziła  zdanie,  że
zaproponowana  zmiana  przez  radną  T.  Senderowską  może  powodować  wiele  nadużyć  i
wykorzystywania sytuacji  do pozyskania kolejnego mieszkania.  Jako przykład przytoczyła
przypadek mieszkanki, który miał miejsce w poprzedniej kadencji Rady Gminy.

Radna E.  Kuczara  dołączyła  do obrad na sesji.  W związku z tym ponownie  stwierdzono
quorum. 

Głosowano w sprawie:
Wniosek o dodanie w treści w uchwały - w par.28 dodać ust.2 o treści: 2. Wójt przedstawia 
Radzie Gminy raz w roku pisemną informację o podpisanych umowach najmu. Informacja ta 
zawiera wykaz najemców, strukturę gospodarstwa domowego, adresy lokali, ich 
powierzchnię. 
Wyniki głosowania
ZA: 10, PRZECIW: 7, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 3, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 1
Wyniki imienne:
ZA (10)
Grzegorz Janiszewski, Henryka Koper, Elżbieta Kuczara, Agata Kuran-Kalata, Dariusz 
Marcinkowski, Rafał Olesiński, Teresa Senderowska, Beata Sulima-Markowska , Wiesław 
Szustak, Andrzej Zawistowski
PRZECIW (7)
Jarosław Aranowski, Janusz Hoffman, Ireneusz Koper, Anna Matracka, Sławomir Ostrzyżek, 
Tadeusz Pawlikowski, Ewa Surmacz
WSTRZYMUJĘ SIĘ (3)
Marek Bańburski, Krzysztof Będkowski, Ryszard Kowalczyk
NIEOBECNI (1)
Andrzej Górecki
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Radna T. Senderowska sprecyzowała swój wniosek o zmianę treści uchwały. 

Głosowano w sprawie:
Wniosek o zmianę paragrafu 26 ust. 3 na: "osoba umieszczona na jednej z list, która 
przedłoży wyrok o rozwodzie lub separacji, której zostało powierzone wykonywanie władzy 
rodzicielskiej lub u której dziecko zamieszkuje pozostaje na tej samej pozycji, a drugi 
małżonek zostaje dopisany w kolejnej pozycji listy, pod warunkiem spełnienia przez niego 
kryteriów, o których mowa w paragrafie 5. W przypadku rodziny bezdzietnej, na tej samej 
pozycji pozostaje ten ze współmałżonków, który spełnia kryteria, o których mowa w 
paragrafie 5, jeżeli obydwoje spełniają kryteria ten, którego wykazany dochód jest mniejszy, a
drugi współmałżonek zostaje dopisany w kolejnej pozycji listy.
Wyniki głosowania
ZA: 8, PRZECIW: 11, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 1, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 1
Wyniki imienne:
ZA (8)
Grzegorz Janiszewski, Henryka Koper, Elżbieta Kuczara, Agata Kuran-Kalata, Teresa 
Senderowska, Beata Sulima-Markowska , Wiesław Szustak, Andrzej Zawistowski
PRZECIW (11)
Marek Bańburski, Krzysztof Będkowski, Janusz Hoffman, Ireneusz Koper, Ryszard 
Kowalczyk, Dariusz Marcinkowski, Anna Matracka, Rafał Olesiński, Sławomir Ostrzyżek, 
Tadeusz Pawlikowski, Ewa Surmacz
WSTRZYMUJĘ SIĘ (1)
Jarosław Aranowski
NIEOBECNI (1)
Andrzej Górecki

Głosowano w sprawie:
Uchwała w sprawie ustalenia zasad wynajmowania lokali wchodzących w skład 
mieszkaniowego zasobu Gminy Raszyn wraz z przedstawieniem wyników konsultacji 
społecznych dotyczących przedmiotowego projektu uchwały wraz z przegłosowaną poprawką
oraz zgłoszonymi autopoprawkami.
Wyniki głosowania
ZA: 18, PRZECIW: 1, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 1, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 1
Wyniki imienne:
ZA (18)
Jarosław Aranowski, Marek Bańburski, Janusz Hoffman, Grzegorz Janiszewski, Henryka 
Koper, Ireneusz Koper, Ryszard Kowalczyk, Elżbieta Kuczara, Agata Kuran-Kalata, Dariusz 
Marcinkowski, Anna Matracka, Rafał Olesiński, Sławomir Ostrzyżek, Tadeusz Pawlikowski, 
Teresa Senderowska, Beata Sulima-Markowska , Ewa Surmacz, Andrzej Zawistowski
PRZECIW (1)
Wiesław Szustak
WSTRZYMUJĘ SIĘ (1)
Krzysztof Będkowski
NIEOBECNI (1)
Andrzej Górecki
Uchwała nr XXXIV/290/2020

8. Uchwała w sprawie wyrażenia zgody na zawarcie umowy o świadczenie usług w 
zakresie publicznego transportu zbiorowego w roku 2021.
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M. Marszałek zreferowała treść uchwały informując, że Gmina Raszyn złożyła wniosek do
Wojewody Mazowieckiego o dopłatę w ramach funduszu rozwoju przewozów autobusowych
o  charakterze  użyteczności  publicznej  dla  linii  R2.  Dla  pozytywnej  weryfikacji  wniosku
potrzebna jest  zgoda Rady gminy na  podpisanie  umowy o świadczenie  usług  w zakresie
publicznego  transportu  zbiorowego  na  liniach  komunikacyjnych,  umowy  z  Wojewodą
Mazowieckim oraz upoważnienia Wójta do podpisania tych umów.

Przewodniczący  Komisji  Rolnictwa,  Ochrony  Środowiska  i  Porządku  Publicznego  J.
Aranowski poinformował, że komisja rekomenduje Radzie przyjęcie projektu uchwały.

Głosowano w sprawie:
Uchwała w sprawie wyrażenia zgody na zawarcie umowy o świadczenie usług w zakresie 
publicznego transportu zbiorowego w roku 2021.
Wyniki głosowania
ZA: 19, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 1, NIEOBECNI: 1
Wyniki imienne:
ZA (19)
Jarosław Aranowski, Marek Bańburski, Krzysztof Będkowski, Janusz Hoffman, Grzegorz 
Janiszewski, Henryka Koper, Ireneusz Koper, Elżbieta Kuczara, Agata Kuran-Kalata, Dariusz
Marcinkowski, Anna Matracka, Rafał Olesiński, Sławomir Ostrzyżek, Tadeusz Pawlikowski, 
Teresa Senderowska, Beata Sulima-Markowska , Ewa Surmacz, Wiesław Szustak, Andrzej 
Zawistowski
BRAK GŁOSU (1)
Ryszard Kowalczyk
NIEOBECNI (1)
Andrzej Górecki
Uchwała nr XXXIV/291/2020

9. Uchwała w sprawie nadania nazwy ulicy położonej na terenie Gminy Raszyn.

Z. Tokarz przedstawił projekt uchwały informując, że właściciele działki nr 84/13 w obrębie
Falenty  Nowe,  na  której  zlokalizowana  jest  droga  wewnętrzna,  wystąpili  z  wnioskiem o
nadanie nazwy tej drodze proponując nazwy: Bajkowa,  Liliowa,  Kokosowa, Turkusowa,
Chmielna. Komisja przegłosowała nazwę Liliowa natomiast właściciele woleliby nazwę ul.
Bajkowa. 

Przewodniczący Komisji Planowania Przestrzennego J. Hoffman poinformował, że komisja
pozytywnie zaopiniowała nazwę Liliowa. 

Przewodniczący Rady poddał pod głosowanie propozycje mieszkańców Bajkowa.

Głosowano w sprawie:
Uchwała w sprawie nadania nazwy ulicy położonej na terenie Gminy Raszyn - nazwa ul. 
Bajkowa. 
Wyniki głosowania
ZA: 18, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 2, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 1
Wyniki imienne:
ZA (18)
Jarosław Aranowski, Marek Bańburski, Krzysztof Będkowski, Janusz Hoffman, Grzegorz 
Janiszewski, Henryka Koper, Ireneusz Koper, Ryszard Kowalczyk, Elżbieta Kuczara, Agata 
Kuran-Kalata, Dariusz Marcinkowski, Anna Matracka, Rafał Olesiński, Sławomir Ostrzyżek, 
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Tadeusz Pawlikowski, Teresa Senderowska, Ewa Surmacz, Wiesław Szustak
WSTRZYMUJĘ SIĘ (2)
Beata Sulima-Markowska , Andrzej Zawistowski
NIEOBECNI (1)
Andrzej Górecki
Uchwała nr XXXIV/292/2020

10. Uchwała w sprawie nadania nazwy ulicy położonej na terenie Gminy Raszyn.

Z. Tokarz poinformował, że wnioskodawca zaproponował nadanie nazwy drodze położonej w
miejscowości Sękocin-Las, zlokalizowanej na działce nr 365/4 z obrębu Sękocin-Las, nazwę: 
Świętej Lidii, Krasnala, Czeremchy. 

Przewodniczący Komisji Planowania Przestrzennego J. Hoffman poinformował, że komisja
pozytywnie zaopiniowała nazwę ul. Czeremchy. 

Głosowano w sprawie:
Uchwała w sprawie nadania nazwy ulicy położonej na terenie Gminy Raszyn - nazwa ul. 
Czeremchy. 
Wyniki głosowania
ZA: 18, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 2, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 1
Wyniki imienne:
ZA (18)
Jarosław Aranowski, Janusz Hoffman, Grzegorz Janiszewski, Henryka Koper, Ireneusz 
Koper, Ryszard Kowalczyk, Elżbieta Kuczara, Agata Kuran-Kalata, Dariusz Marcinkowski, 
Anna Matracka, Rafał Olesiński, Sławomir Ostrzyżek, Tadeusz Pawlikowski, Teresa 
Senderowska, Beata Sulima-Markowska , Ewa Surmacz, Wiesław Szustak, Andrzej 
Zawistowski
WSTRZYMUJĘ SIĘ (2)
Marek Bańburski, Krzysztof Będkowski
NIEOBECNI (1)
Andrzej Górecki
Uchwała nr XXXIV/293/2020

11. Uchwała w sprawie: wyrażenia zgody na sprzedaż lokali mieszkalnych wraz z 
pomieszczeniami przynależnymi i udziałem w prawie własności gruntu oraz określenia 
udzielania bonifikaty i wysokości stawek procentowych.

Z. Tokarz wyjaśnił,  że  projekt  uchwały dotyczy lokalu przy ulicy nadrzecznej.  Następnie
przypomniał, że była już tego typu uchwała i również zawierała bonifikaty. Cena lokalu przy
bonifikacie 80% będzie to kwota około 27 600 zł.

Przewodniczący  Rady  poinformował,  że  ten  projekt  uchwały  nie  był  opiniowany  przez
komisję.

Radny M. Bańburski zaproponował aby wstrzymać się z głosowaniem aby komisja budżetu
zaopiniowała projekt uchwały.

Przewodniczący Rady zapytał, co z pozostałymi uchwałami, które nie były opiniowane przez
Komisję Budżetu, Inwestycji i Mienia Komunalnego gdyż posiedzenie się nie odbyło. Dodał,
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że mieszkanka już długo czeka na załatwienie sprawy i zasugerował, aby dalej procedować
uchwałę. 

Z. Tokarz potwierdził, że sprawa trawa już bardzo długo, ponieważ były komplikacje. 

Radna  T.  Senderowska  zapytała  czy  istnieje  obowiązek  prawny  wyceny  wartości
nieruchomości co 6 miesięcy?

Z. Tokarz odpowiedział, że operat szacunkowy jest ważny rok. Podawana tu cena jest 
przybliżona i pochodzi z poprzedniego operatu z 2018 roku.

Rady M. Bańburski wycofał swój wniosek.

Głosowano w sprawie:
Uchwała w sprawie: wyrażenia zgody na sprzedaż lokali mieszkalnych wraz z 
pomieszczeniami przynależnymi i udziałem w prawie własności gruntu oraz określenia 
udzielania bonifikaty i wysokości stawek procentowych.. 
Wyniki głosowania
ZA: 19, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 1, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 1
Wyniki imienne:
ZA (19)
Jarosław Aranowski, Krzysztof Będkowski, Janusz Hoffman, Grzegorz Janiszewski, Henryka 
Koper, Ireneusz Koper, Ryszard Kowalczyk, Elżbieta Kuczara, Agata Kuran-Kalata, Dariusz 
Marcinkowski, Anna Matracka, Rafał Olesiński, Sławomir Ostrzyżek, Tadeusz Pawlikowski, 
Teresa Senderowska, Beata Sulima-Markowska , Ewa Surmacz, Wiesław Szustak, Andrzej 
Zawistowski
WSTRZYMUJĘ SIĘ (1)
Marek Bańburski
NIEOBECNI (1)
Andrzej Górecki
Uchwała nr XXXIV/294/2020

12. Uchwała w sprawie określenia wysokości stawek opłaty targowej na terenie Gminy 
Raszyn.

Kierownik referatu podatków B. Sosnowska-Cabaj przestawiła projekt uchwały. Zaczęła od
informacji,  iż nie planuje się podnoszenia stawek podatku od nieruchomości i podatku od
środków transportowych ze względu na sytuacje związaną z pandemią. Jeśli chodzi o opłatę
targową to również pozostaje ona na takim samym poziomie jak w bieżącym roku. Dodała
również,  że  obecnie  w  senacie  jest  projekt  zmiany  ustawy  „covidowej”,  który  zakłada
zwolnienie z opłaty targowej a gminy, które spełnią warunki otrzymają rekompensatę. 

Rady A. Zawistowski złożył poprawkę do projektu uchwały aby w paragrafie 2 w pozycji
czwartej tabeli dopisać nieformułowanie „i materiałów pirotechnicznych”. 

B. Sosnowska-Cabaj wyraziła aprobatę i wprowadziła tą zmianę autopoprawką. 

Głosowano w sprawie:
Uchwała w sprawie określenia wysokości stawek opłaty targowej na terenie Gminy Raszyn 
wraz z autopoprawką, . 
Wyniki głosowania
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ZA: 20, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 1
Wyniki imienne:
ZA (20)
Jarosław Aranowski, Marek Bańburski, Krzysztof Będkowski, Janusz Hoffman, Grzegorz 
Janiszewski, Henryka Koper, Ireneusz Koper, Ryszard Kowalczyk, Elżbieta Kuczara, Agata 
Kuran-Kalata, Dariusz Marcinkowski, Anna Matracka, Rafał Olesiński, Sławomir Ostrzyżek, 
Tadeusz Pawlikowski, Teresa Senderowska, Beata Sulima-Markowska , Ewa Surmacz, 
Wiesław Szustak, Andrzej Zawistowski
NIEOBECNI (1)
Andrzej Górecki
Uchwała nr XXXIV/295/2020

13. Uchwał w sprawie obniżenia średniej ceny sprzedaży drewna przyjętej za podstawę 
obliczenia podatku leśnego na obszarze gminy w 2021 roku.

B. Sosnowska-Cabaj na wstępie poinformowała, że podstawą do naliczania podatku leśnego
jest średnia cena drewna, którą określa GIS. 

Radny S. Ostrzyżek zwrócił uwagę na nieścisłości w zapisie odwołania do uchwały, która
traci moc.

Głosowano w sprawie:
Uchwał w sprawie obniżenia średniej ceny sprzedaży drewna przyjętej za podstawę 
obliczenia podatku leśnego na obszarze gminy w 2021 roku wraz z autopoprawką. 
Wyniki głosowania
ZA: 19, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 1, NIEOBECNI: 1
Wyniki imienne:
ZA (19)
Marek Bańburski, Krzysztof Będkowski, Janusz Hoffman, Grzegorz Janiszewski, Henryka 
Koper, Ireneusz Koper, Ryszard Kowalczyk, Elżbieta Kuczara, Agata Kuran-Kalata, Dariusz 
Marcinkowski, Anna Matracka, Rafał Olesiński, Sławomir Ostrzyżek, Tadeusz Pawlikowski, 
Teresa Senderowska, Beata Sulima-Markowska , Ewa Surmacz, Wiesław Szustak, Andrzej 
Zawistowski
BRAK GŁOSU (1)
Jarosław Aranowski
NIEOBECNI (1)
Andrzej Górecki
Uchwała nr XXXIV/296/2020

14. Uchwała w sprawie obniżenia średniej ceny skupu żyta stanowiącej podstawę do 
obliczenia podatku rolnego na obszarze gminy w 2021 roku.

B. Sosnowska-Cabaj na wstępie poinformowała, że podstawą do naliczania podatku rolnego
jest  średnia  cena  skupu  żyta,  którą  określa  w  komunikacie  GIS.  Poinformowała,  że  w
projekcie proponuje się obniżenie ceny w stosunku ceny z komunikatu GIS. 

Radny S. Ostrzyżek zapytał  o ile  mniejsze będą wpływy do budżetu gminy w związku z
trzema uchwałami podatkowymi.

B.  Sosnowska-Cabaj  wymieniła  o  ile  zmniejszą  się  wpływy z  podatku leśnego  i  rolnego
oddzielnie, a łącznie będzie to około 20 000 zł. 
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Sprawdzono quorum na wniosek radnego A. Zawistowskiego.

Głosowano w sprawie:
Uchwała w sprawie obniżenia średniej ceny skupu żyta stanowiącej podstawę do obliczenia 
podatku rolnego na obszarze gminy w 2021 roku. 
Wyniki głosowania
ZA: 20, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 1
Wyniki imienne:
ZA (20)
Marek Bańburski, Krzysztof Będkowski, Andrzej Górecki, Janusz Hoffman, Grzegorz 
Janiszewski, Henryka Koper, Ireneusz Koper, Ryszard Kowalczyk, Elżbieta Kuczara, Agata 
Kuran-Kalata, Dariusz Marcinkowski, Anna Matracka, Rafał Olesiński, Sławomir Ostrzyżek, 
Tadeusz Pawlikowski, Teresa Senderowska, Beata Sulima-Markowska , Ewa Surmacz, 
Wiesław Szustak, Andrzej Zawistowski
NIEOBECNI (1)
Jarosław Aranowski
Uchwała nr XXXIV/297/2020

15. Uchwała w sprawie zmian w budżecie na rok 2020.

Wójt  zgłosił  autopoprawki  do  projektu  uchwały  w  paragrafie  1,  w  wyjaśnieniach  oraz
zmieniony załącznik nr 1. 

Radny  A.  Zawistowski  zasugerował  aby  Wójt  autopoprawką  doprecyzował  miejsce
ogłoszenia uchwały w paragrafie 8.

Wójt odpowiadając podkreślił, że szeroki zakres zapisu o publikacji mówi, że uchwała jest
publikowana w wielu miejscach i uszczegółowienie może spowodować przeoczenia. 

Radny  A.  Zawistowski  nie  zgodził  się  z  Wójtem  ponieważ  uważa,  że  czym  innym  jest
publikacja uchwały a czym innym obowiązek wysłania RIO czy Wojewodzie do nadzoru. 

Radna B. Sulima-Markowska  zapytała na jakim etapie jest tworzenie Strategii Gminy Raszyn
bo w budżecie jest zaplanowana kwota na ten cel. 

Wójt  odpowiedział,  że  nie  dawno  ukazała  się  ustawa,  która  szczegółowo  określa  sposób
tworzenia takiej strategii. Czekano na przyjęcie tej ustawy aby wyłonić wykonawcę strategii.

Radna B. Sulima-Markowska zapytała o przebudowę budynku gminy z uwagi na fakt, iż w
budżecie jest zabezpieczona kwota na ten cel.

Wójt  odpowiadając  podkreślił,  że  zabezpieczona  kwota  jest  o  wiele  za  mała  aby
przeprowadzić przebudowę całego budynku. Dodał, że w związku z niepewną sytuacją na
początku roku wstrzymano się z realizacją tego zadania aby nie mnożyć zadań związanych z
rewitalizacją budynków w Gminie Raszyn. 

Radna  B.  Sulima-Markowska  zwróciła  uwagę  na  wyszczególnioną  pozycje  w  tabeli  2a
„zakup gruntu” i zapytała co to są za grunty?

Wójt  powiedział,  że  nie  umie sprecyzować co to  jest  za grunt  i  stwierdził,  że nie jest  to
elementem zmiany budżetu na 2020 rok.
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Przewodniczący Rady poprosił radnych o potwierdzenie obecności na sesji.

Zastępca Wójta M. Kucharski wyjaśnił kwestię pozycji w budżecie „zakup gruntu” 
informując, że są to środki sołectwa Nowe Grocholice na projekt budynku „Domu Spotkań”.

Głosowano w sprawie:
Uchwała w sprawie zmian w budżecie na rok 2020 wraz z autopoprawkami. 
Wyniki głosowania
ZA: 13, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 7, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 1
Wyniki imienne:
ZA (13)
Marek Bańburski, Krzysztof Będkowski, Andrzej Górecki, Janusz Hoffman, Ireneusz Koper, 
Ryszard Kowalczyk, Dariusz Marcinkowski, Anna Matracka, Sławomir Ostrzyżek, Tadeusz 
Pawlikowski, Teresa Senderowska, Ewa Surmacz, Wiesław Szustak
WSTRZYMUJĘ SIĘ (7)
Grzegorz Janiszewski, Henryka Koper, Elżbieta Kuczara, Agata Kuran-Kalata, Rafał 
Olesiński, Beata Sulima-Markowska , Andrzej Zawistowski
NIEOBECNI (1)
Jarosław Aranowski
Uchwała nr XXXIV/298/2020

16. Uchwała w sprawie zmian w Wieloletnie Prognozy Finansowej na lata 2020-2030.

Wójt  przedstawił  projekt  zmian  w  WPF  na  lata  2020-2030  i  wprowadzonych  zmian  w
porównaniu  do projektu  uchwały,  który  otrzymali  radni  w materiałach.  Poinformował,  że
zmiany dotyczą planowanych inwestycji związanych z Austerią i są one wprowadzane na lata
2021-2023. Ponieważ umowa Ministerstwem Kultury i Dziedzictwa Narodowego na ten cel
będzie podpisywana jeszcze w tym roku to zmiany należy wprowadzić w obecnej prognozie. 

Radny A. Zawistowski zwrócił uwagę, że nie ma informacji w treści uchwały o jej publikacji.

Ustalono, że nie ma zapisu o publikacji i wprowadza się ją autopoprawką. 

Głosowano w sprawie:
Uchwała w sprawie zmian w Wieloletnie Prognozy Finansowej na lata 2020-2030 wraz z 
autopoprawkami.
Wyniki głosowania
ZA: 13, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 8, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 0
Wyniki imienne:
ZA (13)
Jarosław Aranowski, Marek Bańburski, Krzysztof Będkowski, Janusz Hoffman, Ireneusz 
Koper, Ryszard Kowalczyk, Dariusz Marcinkowski, Anna Matracka, Sławomir Ostrzyżek, 
Tadeusz Pawlikowski, Teresa Senderowska, Ewa Surmacz, Wiesław Szustak
WSTRZYMUJĘ SIĘ (8)
Andrzej Górecki, Grzegorz Janiszewski, Henryka Koper, Elżbieta Kuczara, Agata Kuran-
Kalata, Rafał Olesiński, Beata Sulima-Markowska , Andrzej Zawistowski
Uchwała nr XXXIV/299/2020

Przewodniczący Rady ogłosił 15 minut przerwy.
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17. Uchwała w sprawie zmiany uchwały Nr XIX/161/2019 Rady Gminy Raszyn z dnia 10
grudnia 2019 r. w sprawie określenia terminu, częstotliwości i trybu uiszczania opłat za
gospodarowanie odpadami komunalnymi.

Po przerwie sprawdzono obecność i Przewodniczący Rady stwierdził quorum.

Kierownik referatu RGOK Szymon Salach przedstawiając projekt uchwały wyjaśnił, że jest
on  podyktowany  doświadczeniami  i  potrzebą  zmiany  częstotliwości  opłat  za  odpady
komunalne,  które  mają  usprawnić  pracę  pracowników.  Dodał,  że  nowy  projekt  zakłada
kwartalny termin płatności. Następnie złożył autopoprawkę, która wynika z uwagi radnego A.
Zawistowskiego polegającą  na zmianie  sformułowania  „strona internetowa Urzędu Gminy
Raszyn”  na  „strona  internetowa  Gminy  Raszyn”.  W  dalszej  kolejności  wytłumaczył,  że
projekty uchwały zostały przygotowane w formie zmiany wcześniejszych uchwał. 

Radny A. Zawistowski podkreślił, że zmiana ograniczy wizyty mieszkańców w urzędzie w
celu uregulowania opłat za wywóz odpadów komunalnych. Zasugerował również aby razem z
decyzjami o płatnościach były również dostarczane mieszkańcom druki wpłat.

Przewodniczący  Komisji  Rolnictwa,  Ochrony  Środowiska  i  Porządku  Publicznego  J.
Aranowski  poinformował,  że  komisja  rekomenduje  Radzie  przyjęcie  trzech  uchwał
dotyczącym odpadów komunalnych wraz z autopoprawkami. 

Radny A. Górecki  zauważył,  że  mieszkańcy dokonywali  opłat  w kasie  gminy dlatego,  że
wówczas nie ponoszą opłat za przekaz na poczcie czy w banku. Zauważył, że rozdawanie
druków wpłat może być problematyczne gdy w ciągu roku wystąpią np. podwyżki. 

S.  Salach  powiedział,  że  jeśli  chodzi  o  kwestię  techniczną  to  wydrukowanie  druków nie
stawowi problemu. Jeśli chodzi o mieszkańców korzystających z bankowości elektronicznej
nie są potrzebne druki ponieważ składając deklaracje otrzymali oni swój indywidualny numer
konta. Problem jest również z tym komu dostarczać druki ponieważ płacącym nie musi być
właściciel ale także najemca lokalu.

Radny S. Ostrzyżek zauważył, że w ciągu roku może zmienić się nie tylko stawka ale również
liczba osób zadeklarowanych do odbioru odpadów. Zaproponował, że w ramach ułatwienia
można by było płacić u sołtysów. 

Radny  A.  Górecki  zapytał  czy  nakaz  płatniczy  za  wywóz  odpadów  jest  wysyłany  do
wszystkich  właścicieli  nieruchomości  podobnie  jak  nakazy  płatnicze  podatku  od
nieruchomości. 

S.  Salach  odpowiedział,  że  możliwość  płatności  u  sołtysa  zależy  od  tego  czy  ustawa
przewiduje  możliwość  płatności  in  kaso  jednak  byłaby  potrzebna  uchwała,  która  by
precyzowała system poboru opłat  przez inkasentów. Następnie wyjaśnił,  że jeśli  chodzi  o
postępowanie egzekucyjne ścigane są te osoby, które składały deklaracje. 

Radna T.  Senderowska wyraziła  swoje  wątpliwości  co  do  zapisów odnośnie  ściągalności
opłat  w  przypadku  wielu  współwłaścicieli  nieruchomości.  Zauważyła,  że  mogą  nastąpić
sytuacje wynikające z prawa kiedy należności będą nieściągalne. 

Przewodniczący Rady poprosił radnych o potwierdzenie quorum. 
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Głosowano w sprawie:
Uchwała w sprawie zmiany uchwały Nr XIX/161/2019 Rady Gminy Raszyn z dnia 10 
grudnia 2019 r. w sprawie określenia terminu, częstotliwości i trybu uiszczania opłat za 
gospodarowanie odpadami komunalnymi wraz z autopoprawkami. 
Wyniki głosowania
ZA: 20, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 1, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 0
Wyniki imienne:
ZA (20)
Jarosław Aranowski, Marek Bańburski, Krzysztof Będkowski, Andrzej Górecki, Janusz 
Hoffman, Grzegorz Janiszewski, Henryka Koper, Ireneusz Koper, Ryszard Kowalczyk, Agata
Kuran-Kalata, Dariusz Marcinkowski, Anna Matracka, Rafał Olesiński, Sławomir Ostrzyżek, 
Tadeusz Pawlikowski, Teresa Senderowska, Beata Sulima-Markowska , Ewa Surmacz, 
Wiesław Szustak, Andrzej Zawistowski
WSTRZYMUJĘ SIĘ (1)
Elżbieta Kuczara
Uchwała nr XXXIV/300/2020

18. Uchwała w sprawie zmiany uchwały Nr XXI/186/2020 Rady Gminy Raszyn z dnia 14
stycznia  2020  r.  w  sprawie  określenia  wzoru  deklaracji  o  wysokości  opłaty  za
gospodarowanie  odpadami  komunalnymi  składanej  przez  właściciela  nieruchomości
zamieszkałej  oraz  określenia  warunków  i  trybu  składania  deklaracji  za  pomocą
środków komunikacji elektronicznej.

Kierownik  referatu  RGOK  Szymon  Salach  przedstawiając  projekt  uchwały  wyjaśnił,  że
projekt  uchwały wynika sprzed chwilą przyjętej  uchwały ponieważ w związku ze zmianą
częstotliwości poboru opłat należy zmienić treść pouczenia.  Następnie zgłosił autopoprawkę
w paragrafie  2  polegającą  na  zmianie  sformułowania  „strona  internetowa  Urzędu  Gminy
Raszyn” na „strona internetowa Gminy Raszyn”.

Głosowano w sprawie:
Uchwała w sprawie zmiany uchwały Nr XXI/186/2020 Rady Gminy Raszyn z dnia 14 
stycznia 2020 r. w sprawie określenia wzoru deklaracji o wysokości opłaty za 
gospodarowanie odpadami komunalnymi składanej przez właściciela nieruchomości 
zamieszkałej oraz określenia warunków i trybu składania deklaracji za pomocą środków 
komunikacji elektronicznej wraz z autopoprawkami.. 
Wyniki głosowania
ZA: 21, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 0
Wyniki imienne:
ZA (21)
Jarosław Aranowski, Marek Bańburski, Krzysztof Będkowski, Andrzej Górecki, Janusz 
Hoffman, Grzegorz Janiszewski, Henryka Koper, Ireneusz Koper, Ryszard Kowalczyk, 
Elżbieta Kuczara, Agata Kuran-Kalata, Dariusz Marcinkowski, Anna Matracka, Rafał 
Olesiński, Sławomir Ostrzyżek, Tadeusz Pawlikowski, Teresa Senderowska, Beata Sulima-
Markowska , Ewa Surmacz, Wiesław Szustak, Andrzej Zawistowski
Uchwała nr XXXIV/301/2020

19. Uchwała w sprawie zmiany uchwały nr XXI/185/2020 Rady Gminy Raszyn z dnia 14
stycznia  2020  r.  w  sprawie  wyboru  metody  ustalenia  opłaty  za  gospodarowanie
odpadami  komunalnymi,  ustalenia  stawki  takiej  opłaty,  ustalenia  stawki  opłaty  za
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pojemnik  z  odpadami  komunalnymi  oraz  częściowego  zwolnienia  z  opłaty  za
gospodarowanie odpadami komunalnymi.

Kierownik referatu RGOK Szymon Salach przedstawiając projekt uchwały zaznaczył, że jest
wiele przyczyn wprowadzenia zmian do uchwały. Po pierwsze należy wprowadzić stawki za
odbiór  odpadów  komunalnych  w  workach  z  terenów  niezamieszkałych.  Jest  to  zmiana
techniczna wynikająca z ustawy. Po drugie został rozstrzygnięty przetarg na odbiór odpadów
komunalnych z nieruchomości zamieszkałych w przyszłym roku, a także na udostępnienie i
obsługę punktu selektywnej zbiórki odpadów komunalnych. Przetarg wprowadził zmianę w
rozliczania się z firmą, która wygrała przetarg. W 2021 roku opłaty będą naliczane od tony.
Dzięki temu można wyznaczyć ulgę za kompostowanie dla nieruchomości jednorodzinnych.
Po dyskusji  na komisji  ustalono, że ulga będzie wynosić 13 % opłaty za odbiór odpadów
komunalnych.  Projekt  uchwały  zakłada,  że  stawka  za  odbiór  odpadów  z  nieruchomości
jednorodzinnych będzie wynosić 33 zł od osoby więc ulga będzie na poziomie 4, 29 zł.  Dla
ułatwienia w rozliczeniach zaproponowano aby ulga ta wynosiła 4,30 zł. Następnie S. Salach
poinformował, że na komisji odbyła się dyskusja na temat zróżnicowania opłat dla zabudowy
jednorodzinnej  i  wielorodzinnej.  Argumentowano  to  tym,  że  mieszkańcy  w  zabudowie
wielorodzinnej  nie mają możliwości  kompostowania bioodpadów i otrzymania ulgi z tego
faktu oraz w zabudowie wielorodzinnej  jest  dużo mniej  bioodpadów. Propozycja jest  aby
mieszkańcy zabudowy wielorodzinnej płacili 30 zł od osoby. S. Salach powiedział, że projekt
uchwały zakłada również podniesienie opłaty za odbiór odpadów niesegregowanych z 72 zł
na  73  zł.   Następnie  S.  Salach  przedstawił  autopoprawki  do  projektu  uchwały.  Pierwsza
dotyczy paragrafu 2 polega na zmianie sformułowania „strona internetowa Urzędu Gminy
Raszyn” na „strona internetowa Gminy Raszyn”. Druga autopoprawka § 2 ust.  3  wartość
72 zł  zastępuje się wartość 73 zł.  Kolejna autopoprawka dotyczy błędu pisarskiego i  treść
oznaczoną w § 1 ust. 9 dołącza się jako integralną część do § 1 ust. 8. Dodatkowo w treści
zmienionego § 6 uchwały nr XXI/185/ 2020 a wartość 10% zastępuje się wartością 4,30 zł. W
dalszej  kolejności  S.  Salach  powiedział,  że  prześle  do  biura  rady  poprawioną  wersję
uzasadnienia do uchwały co wynika z wprowadzonych zmian. 

Radny A. Górecki na początku swojej wypowiedzi zaznaczył, że od początku był sceptyczny
metodzie  naliczania  opłat  od  osoby  gdyż  jest  ona  nie  douszczelnienia.  Zwrócił  uwagę
również, że system nie bilansuje się i trzeba do niego dopłacać. Radny uważa także, że w
zaproponowanym systemie biedniejsi będą płacić za bogatszych oraz za osoby, które w ogóle
nie  płacą.  W dalszej  kolejności  poprosił  panią  mecenas  o  wyjaśnienie  czy  różnicowanie
stawki na zabudowę jednorodzinną i wielorodzinną jest zgodne z prawem. Następnie zadał
pytanie  S.  Salachowi  dotyczące  kontroli  oraz  szacunkowych  wyliczeń  metody  naliczania
opłat od zużytej wody. 

S.  Salach odpowiadając  przyznał,  że  w ostatnim czasie  nie  robiono wyliczeń dla  metody
naliczania  od  wody.  Przypomniał,  że  kiedyś  sprawdzano,  że  na  statystycznie  jeden
mieszkaniec w Gminie Raszyn zużywa 3,3 metra sześciennego wody w ciągu miesiąca. Jeśli
chodzi o kontrolę to działania zostały ograniczone w ostatnim czasie ze względu na pandemię
ale firma MZO zbiera informacje i przekazuje je Gminie Raszyn jeśli ma podejrzenia, że na
danej  nieruchomości  prowadzona  jest  działalność  gospodarcza  lub  gdy  ilość  odbieranych
odpadów jest bardzo duża. 

Pani  mecenas  Katarzyna  Karpeta-Cholewa  wyjaśniła,  że  zgodnie  z  prawem możliwe  jest
różnicowanie naliczania opłat w zabudowie wielorodzinnej i jednorodzinnej.

16



Zastępca  Wójta  Michał  Kucharski  podkreślił,  że  nie  dawno  zmieniono  strukturę
organizacyjną urzędu i  wydzielono komórkę,  która zajmuje się głównie gospodarowaniem
odpadami  m.in.  w  celu  usprawnienia  przeprowadzania  kontroli.  Dodatkowo  został
wyznaczony pracownik,  który będzie jeździł  za śmieciarkami  i  kontrolował  ilość śmieci  i
prawidłowość ich odbierania od mieszkańców.

S.  Salach  dopowiedział,  że  firma  MZO  montuje  kamery  na  śmieciarkach  dzięki  czemu
kontrola będzie łatwiejsza oraz łatwiej będzie rozpatrywać kwestię reklamacji. 

Radny  A.  Zawistowski  wyraziła  opinię,  że  nie  zgadza  się  na  podwyżki  opłat  ponieważ
uderzają one w uczciwych mieszkańców, którzy płacą za nieuczciwych. Zaznaczył również,
że  przyjmuje  się  za  małą  liczbę  mieszkańców co powoduje  niebilansowanie  się  systemu.
Następnie przestawił propozycję weryfikacji liczby zgłoszonych osób do odbioru odpadów w
przypadku obcokrajowców,  których jest  bardzo dużo w Gminie  Raszyn.  Zaznaczył,  że  tę
propozycje składał już wcześniej. W dalszej kolejności zapytał ile razy został użyty dron do
badania powietrza?

S. Salach powiedział, że nie jego referat zajmuje się pracą z dronem. 

Radna  B.  Sulima-Markowska  podkreśliła,  że  Gmina  Raszyn  dopłaca  do  systemu
gospodarowania odpadami komunalnymi bardzo duże kwoty i nie jest w stanie uszczelnić
systemu. Przedstawiła  kalkulacje ile dokładnie Gmina dopłaciła  do systemu w 2020 roku.
Podała kwotę około 1,2 mln zł. Uważa, że w ciągu ostatnich pięciu lat Gmina dołożyła ponad
5 mln zł. W dalszej kolejności poruszyła temat przetargu. Zauważyła, że w rozstrzygniętym
przetargu odpady zielone z zabudowy jednorodzinnej będą zabierane dwa razy częściej jak
było to w 2020 roku, raz na tydzień. Uważa, że podniosło to koszt oferty przetargowej a do
tego nie jest to zgodne z regulaminem chwalonym przez Radę Gminy. Na koniec stwierdziła,
że należy rozpocząć dyskusje na temat uszczelnienia systemu i jego bilansowania. 

Radna  T.  Senderowska  przypomniała,  że  podczas  procedury  rozpatrywania  wniosku  o
udzielenie Wójtowi absolutorium składała zdanie odrębne w sprawie niezachowania zasady
bilansowania systemu gospodarowania odpadami komunalnymi i niezachowania tym samym
dyscypliny  finansów publicznych.  Uważa,  że  należy  podjąć  zdecydowane działania  w tej
kwestii. Wyraziła stanowczy sprzeciw podnoszeniu opłat i obciążaniu mieszkańców łataniem
dziury finansowej w systemie.  Radna nie zgadza się również z różnicowaniem opłaty dla
mieszkańców wielo i jednorodzonej zabudowy. 

Radny M. Bańburski zapytał S. Salacha o konkretne działania jakie zamierza podjąć w celu
zdyscyplinowania osób, które nie płacą lub deklarują mniej osób niż zamieszkuje dany lokal. 

S. Sakach powiedział, że będzie to kontynuacja dotychczasowych działań w tej kwestii. Jeśli
będą  jakiekolwiek  podejrzenia  najpierw  są  wszczynane  działania  miękkie  (kontakt
telefoniczny) mające na celu przypomnienie o aktualizacji  złożenia deklaracji jeśli zmieniła
się  ilość  zamieszkujących  osób.  Następnie  prowadzone  jest  postępowanie  oficjalne.
Powtórzył, że jest wyznaczony pracownik, który jeździ za śmieciarkami i kontroluje. 

Zastępca  Wójta  zaznaczył,  że  jest  to  trudny  temat.  Większość  gmin  finalnie  dopłaca  do
systemu  gospodarowania  odpadami.  Zapewnił,  że  podejmowane  będą  działania  w  celu
uszczelnienia systemu.
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Radna B. Sulima-Markowska odpowiedziała, że są gminy gdzie system się bilansuje co do
złotówki, np. Lesznowola, ale jest to możliwe poprzez rozliczanie za śmieci wg ilości zużytej
wody.

Radna H. Koper zapytała o możliwość zainstalowania wag w śmieciarkach aby na bieżąco
ważyć  odbierane  śmieci  z  posesji  a  dane  mogłyby  być  przekazywane  do  odpowiednich
jednostek. 

S.  Salach powiedział,  że  takie  kryterium nie zostało umieszczone w wymogach przetargu
ponieważ takie wagi sprawdzają ilość zabranych odpadów z danej posesji a nie sumaryczną
wagę.  W celu  kontroli  wprowadzono  zasadę  ważenia  śmieciarki  przed  i  po  zakończonej
trasie.  Dodatkowo  śmieciarki  mają  wbudowane  GPS  i  jeśli  wykryto  by,  że  pojazd  był
wykorzystywany niezgodnie z umową nalicza się kary. Taka kontrola będzie prowadzona w
zależności on możliwości.  Nadzór trasy jest  prowadzony codziennie a wyjazdy w teren w
ramach możliwości. 

Radny  K.  Będkowski  podkreślił,  że  wszystkie  samorządy  w  Polsce  mają  problem  z
gospodarka odpadami, które wynikają z aktów prawa wyższego rzędu. 

Radny A. Zawistowski uważa, że aby uszczelnić system należy podjąć takie działania, które
spowodują, że nieuczciwi mieszkańcy zaczną płacić.

Radny A. Górecki uważa, że systemu nie da się uszczelnić a co za tym idzie zbilansować.
Jednocześnie  wyraził  zdanie,  że  nie  poprze  podwyżek opłat  za  odpady za  odbiór  śmieci.
Dodał, że wiele z okolicznych gmin przechodzi na system opłat za śmieci od ilości zużytej
wody.

Radny R.  Kowalczyk powiedział,  że  metoda  naliczania  opłat  od zużytej  wody jest  dobrą
metodą  dla  obu  grup  mieszkańców  prywatnych.  Jednak  metoda  ta  nie  uszczelni  kwestii
opłacania za odbiór odpadów przez przedsiębiorców prowadzących działalność gospodarczą.
Zadał pytanie czy sprawdzane są umowy przedsiębiorców z odbiorcami odpadów czy są one
zgodne z regulaminem utrzymania czystości.

S. Salach odpowiedział, że prowadzone są działania w celu kontroli umów ze zgodnością z
regulaminem utrzymania czystości. 

Głosowano w sprawie:
Uchwała w sprawie zmiany uchwały nr XXI/185/2020 Rady Gminy Raszyn z dnia 14 
stycznia 2020 r. w sprawie wyboru metody ustalenia opłaty za gospodarowanie odpadami 
komunalnymi, ustalenia stawki takiej opłaty, ustalenia stawki opłaty za pojemnik z odpadami 
komunalnymi oraz częściowego zwolnienia z opłaty za gospodarowanie odpadami 
komunalnymi wraz z autopoprawkami.
Wyniki głosowania
ZA: 11, PRZECIW: 10, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 0
Wyniki imienne:
ZA (11)
Jarosław Aranowski, Marek Bańburski, Krzysztof Będkowski, Janusz Hoffman, Ireneusz 
Koper, Ryszard Kowalczyk, Dariusz Marcinkowski, Anna Matracka, Sławomir Ostrzyżek, 
Tadeusz Pawlikowski, Ewa Surmacz
PRZECIW (10)
Andrzej Górecki, Grzegorz Janiszewski, Henryka Koper, Elżbieta Kuczara, Agata Kuran-
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Kalata, Rafał Olesiński, Teresa Senderowska, Beata Sulima-Markowska , Wiesław Szustak, 
Andrzej Zawistowski
Uchwała nr XXXIV/302/2020

20. Uchwała w sprawie przyjęcia „Programu współpracy Gminy Raszyn z 
organizacjami pozarządowymi oraz podmiotami, o których mowa w art. 3 ust. 3 ustawy 
z dnia 24 kwietnia 2003 r. o działalności pożytku publicznego i o wolontariacie (Dz. U. 
2020 poz. 1057) na rok 2021”

Pracownik referatu Kadr i Zarządzania Dominik Chmielewski prezentując projekt uchwały
poinformował,  że  taka  uchwała  jest  przyjmowana  co  roku  gdyż  wynika  to  z  ustawy
 Przedstawiony program na 2021 rok merytorycznie nie różni się od programu na 2020 rok. 

Przewodniczący  Komisji  Kultury  Fizycznej,  Sportu  i  Współpracy  z  Organizacjami
Pozarządowymi Ireneusz Koper poinformował, że komisja pozytywnie zaopiniowała projekt
uchwały.

Głosowano w sprawie:
Uchwała w sprawie przyjęcia „Programu współpracy Gminy Raszyn z organizacjami 
pozarządowymi oraz podmiotami, o których mowa w art. 3 ust. 3 ustawy z dnia 24 kwietnia 
2003 r. o działalności pożytku publicznego i o wolontariacie (Dz. U. 2020 poz. 1057) na rok 
2021”. 
Wyniki głosowania
ZA: 20, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 1, NIEOBECNI: 0
Wyniki imienne:
ZA (20)
Jarosław Aranowski, Krzysztof Będkowski, Andrzej Górecki, Janusz Hoffman, Grzegorz 
Janiszewski, Henryka Koper, Ireneusz Koper, Ryszard Kowalczyk, Elżbieta Kuczara, Agata 
Kuran-Kalata, Dariusz Marcinkowski, Anna Matracka, Rafał Olesiński, Sławomir Ostrzyżek, 
Tadeusz Pawlikowski, Teresa Senderowska, Beata Sulima-Markowska , Ewa Surmacz, 
Wiesław Szustak, Andrzej Zawistowski
BRAK GŁOSU (1)
Marek Bańburski
Uchwała nr XXXIV/303/2020

Radny Andrzej Zawistowski złożył wniosek formalny o  wprowadzenie do porządku obrad
uchwały w sprawie: ustalenia  kierunków działania  Wójta  Gminy Raszyn co do wszczęcia
procedury dotyczącej naprawienia szkody wyrządzonej Gminie Raszyn. Następnie odczytał
treść proponowanego projektu uchwały. W dalszej kolejności wyjaśnił,  że uchwała ma na
celu wzięcie odpowiedzialności przez kancelarię adwokacką, która przygotowywała skargę
kasacyjną  za  złe  jej  przygotowanie.  Uważa,  że  Gminie  Raszyn  kancelaria  adwokacka
wyrządziła  ogromną  szkodę.  Teraz  należy  dołożyć  wszelkich  starań  aby  Gmina  Raszyn
otrzymała zwrot kosztów i odszkodowanie. 

Wójt zauważył, że na chwilę obecną trudno ocenić czy Gmina Raszyn poniosła szkodę i nie
ma możliwości  oszacowania wielkości  tej  szkody. W dalszej  kolejności  zaznaczył,  że  nie
zgadza się z takim wnioskiem. Uważa, że Gmina ma jeszcze możliwości wystąpienia o zwrot
nakładów poniesionych na wybudowanie Centrum Medycznego.  Wójt  wyraził  nadzieję  na
podjęcie rozmów z SZPZLO Ochota o warunkach świadczenia usług medycznych w budynku
Centrum Medycznego. 
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Radny A.  Zawistowski  uważa,  że  straty  zostały  ocenione  i  podane  we wniosku:  wartość
darowizny plus wartość poniesionych nakładów plus koszty poniesione przez Urząd Gminy
Raszyn  na  opłacenie   wszystkich  kancelarii  prawniczych,  które  uczestniczyły  w  całym
procesie. Podkreślił, że  SZPZLO Ochota nie ma obowiązku zrobienia w budynku Centrum
Medycznego ośrodka zdrowia.  Następnie  przypomniał,  że  w tej  sprawie  jest  prowadzone
postępowanie  w  prokuraturze.  Radny  zarzucił  również  Wójtowi,  że  w  czasie  pandemii
budynek stał pusty zamiast świadczyć usługi mieszkańcom.  

Pani mecenas wyrażając opinię prawną zaznaczyła, że w uchwałach dotyczącą działań Wójta,
Rada Gminy nie może zobowiązywać Wójta do konkretnych działań. W dalszej kolejności
odniosła się do oszacowania szkody. Uważa, że na tym etapie nie ma takiej możliwości bo nie
ma wyliczonych nakładów. 

Radny  A.  Zawistowski  powiedział,  że  jest  to  uchwała  kierunkowa,  która  nie  określa
szczegółów. 

Głosowano w sprawie:
Wniosek o wprowadzenie do porządku obrad uchwały w sprawie: ustalenia kierunków 
działania Wójta Gminy Raszyn co do wszczęcia procedury dotyczącej naprawienia szkody 
wyrządzonej Gminie Raszyn. 
Wyniki głosowania
ZA: 9, PRZECIW: 10, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 2, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 0
Wyniki imienne:
ZA (9)
Andrzej Górecki, Grzegorz Janiszewski, Henryka Koper, Elżbieta Kuczara, Agata Kuran-
Kalata, Rafał Olesiński, Beata Sulima-Markowska , Wiesław Szustak, Andrzej Zawistowski
PRZECIW (10)
Jarosław Aranowski, Marek Bańburski, Krzysztof Będkowski, Janusz Hoffman, Ireneusz 
Koper, Ryszard Kowalczyk, Anna Matracka, Sławomir Ostrzyżek, Tadeusz Pawlikowski, 
Ewa Surmacz
WSTRZYMUJĘ SIĘ (2)
Dariusz Marcinkowski, Teresa Senderowska

Radny A. Górecki zwrócił uwagę, że radny A. Zawistowski złożył wniosek formalny, który 
powinien zostać przegłosowany niezwłocznie po jego złożeniu a Przewodniczący Rady 
dopuścił do dyskusji. 

21.  Sprawozdanie  Przewodniczących  komisji  stałych  z  bieżącej  działalności.

Pan  Krzysztof  Będkowski  Przewodniczący  Komisji  Oświaty,  Kultury  i  Dziedzictwa
Narodowego poinformował, że komisja obradowała między sesjami opiniując projekt budżetu
na  2021  rok.  Komisja  pozytywnie  zaopiniowała  działy  budżetu  dotyczące  placówek
oświatowych a negatywnie  opiniowała  dział  dotyczący budżetu  Centrum Kultury  Raszyn.
Ponadto  na  posiedzeniu  przeprowadzono  rozmowę  na  temat  planów  działań  instytucji  w
Gminie Raszyn. 

Przewodniczący Komisji Budżetu, Mienia Komunalnego i Inwestycji  Tadeusz Pawlikowski
poinformował, iż komisja nie obradowała.
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Przewodniczący  Komisji  Planowania  Przestrzennego  i  Inwentaryzacji  Janusz  Hoffman
poinformował,  że  komisja  opiniowała  projekty  uchwał  na  sesję  oraz  opiniowała  projekt
budżetu na 2021 rok.

Przewodniczący  Komisji  Kultury  Fizycznej,  Sportu  i  Współpracy  z  Organizacjami
Pozarządowymi  Ireneusz  Koper  powiedział,  że  komisja  spotkała  się  w  celu  opiniował
projektu uchwały na 2021 rok oraz opiniowania projektu uchwały na sesję.

Przewodnicząca  Komisji  Zdrowia,  Spraw  Społecznych  i  Profilaktyki  Anna  Matracka
poinformowała, że komisja spotkała się raz i opiniowała projekt uchwały na sesję oraz projekt
budżetu na 2021 rok. 

Przewodniczący Komisji  Rewizyjnej   Ryszard Kowalczyk  poinformował,  że komisja  nie
obradowała między sesjami.

Przewodnicząca Komisji Skarg Wniosków i Petycji Ewa Surmacz powiedziała, że komisja
nie obradowała między sesjami.

22. Sprawy różne.

Radna  B.  Sulima-Markowska  poprosiła  Wójta  o  wyjaśnienie  na  jakim  etapie  są  prace
przebudowy ul. Miklaszewskiego, która jest w bardzo złym stanie. Następnie zapytała jaka
jest  sytuacja  z  wykupem  gruntów  pod  ulicę  Kwiatów  Polnych  i  kiedy  droga  zostanie
zrobiona.

Wójt odpowiadając na pytanie poinformował, że ul. Miklaszewskiego jest projektowana na
podstawie spec ustawy ZRID. Projekt tej ulicy jest już gotowy i został złożony do Starostawa
Powiatowego w Pruszkowie i obecnie gmina udzieliła Starostwu odpowiedzi na zapytanie do
projektu. Obecnie sprawa jest na etapie wydawania decyzji, na którą Starostwo ma 65 dni.
Wójt  zapewnił,  że  nawierzchnia  ul.  Miklaszewskiego  do  czasu  ujęcia  tej  inwestycji  w
budżecie, będzie naprawiana. Jednocześnie zaznaczył, że będzie to dość droga inwestycja i z
pewnością  będzie  zgłaszana  do  dofinansowania  z  Funduszu  Dróg  Samorządowych.  Jeśli
chodzi o ul. Kwiatów Polnych dodał,  aby radna zwróciła  się o szersza informacje w tym
zakresie  do  referatu  Geodezji.  Następnie  Wójt  zaznaczył,  że  projekt  tej  drogi  zostanie
przygotowany z wykorzystaniem zapisów ustawy ZRID. 

Radna B. Sulima-Markowska zapytała o szacowany czas realizacji ul. Miklaszewskiego. 

Wójt  wyjaśnił,  że  styczniu  kończy  się  urzędowy  czas  na  wydanie  decyzji  na  budowę  a
następnie rozpoczęte zostaną starania o dofinansowanie. 

Radna T. Senderowska poruszyła temat Centrum Medycznego w Raszynie. Uważa, że Gmina
Raszyn utraciła ogromny majątek na skutek działań Wójta i niepodjęcia przez Sąd Najwyższy
do rozpatrzenia skargi kasacyjnej. Poinformowała, że w prokuraturze w Warszawie toczy się
postępowanie w tej sprawie. Następnie wyraziła wolę przedyskutowania w ramach komisji
Rewizyjnej  jakie  kroki  może  podjąć  komisja  w  tej  sprawie.  W  dalszej  kolejności
poinformowała,  że  wstrzymała  się  od  głosu  w  ostatnim  głosowaniu  gdyż  nie  można
stwierdzić kto ponosi winę za całą sytuację. Nie zgadza się również, że nie można oszacować
szkody  jaką  wyrządzono  Gminie  Raszyn.  Można  to  zrobić  za  pomocą  operatów
szacunkowych wykonanych przez biegłych na każdym etapie. Następnie poinformowała, że
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Wójt w lipcu br. złożył na nią skargę do Warszawskiej Okręgowej Izby Radców Prawnych
jako na radcę prawnego. Podkreśliła, że skarga została uznana za bezzasadną. 

Radny A. Zawistowski zwrócił uwagę, że interesanci nie mogą wejść do urzędu z uwagi na
pandemię. W związku z tym zaproponował aby pożyczyć namiot od strażaków i nagrzewnice
aby interesanci mieli lepsze warunki do oczekiwania. W dalszej kolejności wrócił do tematu
zmiany planu zagospodarowania przestrzennego dla tych działek, które są własnością skarbu
państwa są w zarządzie Instytutu Technologiczno -Przyrodniczego w Falentach. Zadał pytanie
czy  pomiędzy  Wójtem  albo  jego  współpracownikami  były  prowadzone  jakiekolwiek
rozmowy na ten temat z Dyrektorem Instytutu jego pracownikami oraz czy była jakakolwiek
korespondencja  w  zakresie  zmiany  planu  zagospodarowania  przestrzennego  pomiędzy
dyrektorem Instytutu lub Instytutem, a Wójtem  lub Urzędem Gminy.

Wójt odpowiedział, że został zmówiony kontener, który będzie postawiony przed wejściem
do urzędu i będzie służył jako poczekalnia. Jeśli chodzi o drugą kwestię to Wójt powiedział,
że nie prowadzi rozmów z Dyrektorem Instytutu. Podkreślił, że postępowanie, które ogłosił
ITP o w zakresie zmiany planu zagospodarowania przestrzennego jest niezgodne z prawem o
uchwalenie takiego planu , który jest procesem wieloetapowym i leży w gestii Rady Gminy.
Obecnie ITP złożył wniosek o zmianę planu zagospodarowania przestrzennego. 

Radny  A.  Zawistowski  przytoczył  fragment  pisma  Ministra  Rolnictwa  i  Rozwoju  Wsi
skierowanego  do  pani  Elżbiety  Witek  marszałek  Sejmu  Rzeczypospolitej  Polskiej,  który
wskazuje, że władze Gminy spotkały się w tym temacie z przedstawicielami ITP.

Wójt powiedział, że odbyło się spotkanie z przedstawicielami ITP, na którym ITP chciał aby
Gmina  dbała  o  teren  ITP  oraz  ponosiła  z  tego  tytułu  nakłady.   Wójt  wyraził  oburzenie
insynuacjami i wypowiedziami radnego A. Zawistowskiego.

Zastępca Wójta przypomniał, że radni prosili o spotkanie z dyrekcją ITP na temat pałacu i
wykaszania traw. 

Radna H. Koper zapytała czy wszystkie przedszkola i szkoły zostały wyposażone w lampy
UVC?

Zastępca Wójta odpowiedział, że wszystkie jednostki zostały wyposażone w takie lampy. Są
one ustawiane przy wejściu. Dodał, że zakupiono 14 lamp.

Radna H. Koper zadała pytanie czy odkażane są przystanki i place zabaw.

Zastępca Wójta powiedział,  że obecnie warunki atmosferyczne na to nie pozwalają jednak
wiosną jak zaistnieje potrzeba będzie prowadzone odkażanie.

Radna  H.  Koper  zapytała  czy  jest  możliwość  sprzątania  parku  w  niedzielę  rano  gdyż
mieszkańcy skarżą się na bałagan w niedziele. 

Zastępca Wójta powiedział, że park jest sprzątany od poniedziałku do piątku. Prowadzone są
również prace nad założeniem kamer w parku.

Radna  H.  Koper  zapytała,  czy  wszystkie  remonty  bieżące  dróg  w  tym  roku  zostały
zakończone?
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Wójt odpowiedział, że remonty dróg nie zostały do końca zakończone. Środki na te zadania
już prawie się wyczerpały. Doraźne prace będą jeszcze prowadzone w grudniu jeśli pogoda
będzie sprzyjała. 

Radna H. Koper wskazała miejsca gdzie nawierzchnia wymaga naprawy.

Zastępca Wójta zaznaczył, że można takie rzeczy zgłaszać drogą mailową i naprawy będą
realizowane. 

Radna E. Kuczara zapytała  o stanowisko w sprawie petycji  mieszkańców ul.  Chrobrego i
Mieszka I o budowę nawierzchni tych ulic.

Wójt odpowiedział, że odpowiedź na petycję została już wysłana. Dodał, że naprawy tych ulic
będą wykonane w przyszłym roku. 

Radna  E.  Kuczara  skierowała  pytanie  do  Przewodniczącego  Komisji  Oświaty,  Kultury  i
Dziedzictwa  Narodowego o  informację  czy  w  budżecie  została  zabezpieczona  kwota  na
upamiętnienie Leona Tombaka i Mirosława Lewandowskiego. 

Przewodniczącego  Komisji  Oświaty,  Kultury  i  Dziedzictwa  Narodowego  Krzysztof
Będkowskie powiedział, że upamiętnienie Leona Tombaka jest już w trakcie realizacji więc
środki na ten cel pochodzą z tegorocznego budżetu. Jeśli chodzi o kolejne upamiętnienie to
Komisja wnioskowała do budżetu na2021 rok o środki na upamiętnienie nie tylko Mirosława
Lewandowskiego ale również o inne upamiętnienia. 

Radna E. Kuczara poruszyła temat przejęcia pod zarząd Austerii przez CKR. Poprosiła Wójta
o udostępnienie dokumentów potwierdzających przekazanie budynku do CKR gdyż nigdzie
nie może znaleźć informacji.  Radna przypuszcza, że Austeria będzie filią CKR. 

Wójt wyjaśnił, że od początku procesu odrestaurowywania Austeria miała być częścią CKR a
nie filią. Zasady funkcjonowania będzie określał Dyrektor CKR. Następnie Wójt dodał, że nie
ma  czegoś  takiego  jak  przekazanie  pod  zarząd.  Budynek  Austerii  będzie  użyczony  do
użytkowania. 

Radny A.  Zawistowski  poprosił  o  doprecyzowanie  informacji,  że  Austeria  będzie  częścią
CKR z punktu prawnego. 

Wójt wyjaśnił, że Austeria będzie w strukturze CKR jako element działań tej instytucji.

Radny A. Górecki wyraził zdanie, że według niego Wójt w niektórych dziedzinach dobrze
zarządza Gminą Raszyn, jednak w kwestii ośrodka zdrowia Wójt poniósł porażkę. Uważa, że
z tego powodu Wójt powinien ponieść konsekwencje. Następnie radny poprosił o wskazanie
na piśmie firmy, z którymi Wójt konsultował odwodnienie ulicy Małej i które nie zgodziły się
na udział w przetargu.

Radna H. Koper zapytała ile kosztowało utrzymanie budynku ośrodka zdrowia od stycznia
tego roku do chwili obecnej.

Wójt powiedział, że udzieli odpowiedzi na piśmie.

Radna E. Kuczara ponowiła swój wniosek dotyczący udostępnienia dokumentów przekazania
Austerii pod władanie CKR. Poprosiła również o informację na co będą przeznaczone środki
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o które wnioskował Dyrektor CKR na posiedzeniu komisji Oświaty, Kultury i Dziedzictwa
Narodowego.

Odbyła się dyskusja na temat planowanych dodatkowych środków dla CKR na utrzymanie
Austerii. 

23. Komunikaty Przewodniczącego Rady Gminy.

Przewodniczący Rady poinformował o dwóch możliwych terminach następnej sesji.

24. Zamknięcie obrad.

W  zawiązku  z  wyczerpaniem  porządku  obrad  Przewodniczący  Rady  zamknął  obrady.

 

Przewodniczący
Rada Gminy Raszyn

 

Przygotował(a): Olga Kazubek

Przygotowano przy pomocy programu eSesja.pl 
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